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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Szijjártó: a kormány nem járul hozzá semmilyen EU-s finanszírozáshoz, amíg le 

nem veszik az OTP-t az ukrán feketelistáról 
2023. július 4. – MTI, hirado.hu, origo.hu, Magyar Nemzet, Portfolio.hu, vg.hu 

Magyarország mindaddig nem járul hozzá az ukrajnai fegyverszállítás semmilyen további 

európai uniós finanszírozásához, amíg Kijev le nem veszi az OTP-t a háború nemzetközi 

szponzorainak listájáról - szögezte le kedden Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter. 

A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető a magyar-jordán 

gazdasági vegyes bizottság ülését követő sajtóértekezleten kérdésekre válaszolva 

felháborítónak, elfogadhatatlannak és botrányosnak minősítette, hogy az ukrán hatóságok 

hazug és nevetséges indokokból felvették ezen jegyzékbe a legnagyobb magyar bankot, ahol 

nagyjából hárommillió ember vezeti a számláját. "Tényleg néha az az érzésünk van, hogy 

szórakoznak velünk, ezt csak azért nem mondjuk gyakrabban, mert háború zajlik a 

szomszédban, s az ilyen helyzetben az ember megválogatja azokat a kifejezéseket, amelyeket 

használ" - mondta. "De az, hogy mindent megteszünk azért, hogy az ukrán embereknek 

segítsünk, hogy a magyar emberek fizetik egy olyan háborúnak az árát, amihez semmi közük 

nincsen, ehhez képest a reakció az, hogy a legnagyobb magyar bankot felteszik egy ilyen 

szégyenlistára, ez több a soknál" - vélekedett. 

 

Külön emlékhelyeket alakítanának ki a különböző nemzetiségű katonahősöknek 

Úzvölgyében 
2023. július 4. – MTI, hirado.hu, PestiSrácok.hu, Krónika, maszol.ro, Bihari Napló 

Külön emlékhelyeket alakítanának ki az itteni harcokban elesett különböző nemzetiségű 

katonahősöknek Úzvölgyében - közölte kedden a Hargita megyei önkormányzat. A székelyföldi 

megye önkormányzata az MTI-hez küldött közleményében tudatta, hogy az úzvölgyi 

katonatemetőbe törvénytelenül felállított betonkeresztek csütörtöki, június 29-i eltávolítása 

után másnap közös találkozót tartottak az érintett hatóságok. Mint írták, ezen a Bákó és 

Hargita megyei prefektúra, a Hargita megyei önkormányzat vezetői, a székelyföldi 

Csíkszentmárton és a moldvai Dormánfalva polgármestere vett részt, hogy párbeszédet 

folytassanak az elesett hősökre való civilizált emlékezés biztosításáról. "A jelenlévők a 

törvények tiszteletben tartására szólítottak fel, és felszólítottak minden olyan tüntetés 

elkerülésére, amely nemzetiségtől függetlenül sérti a hősöknek kijáró tisztelet megadását" - áll 

a keddi közleményben, melynek írói leszögezik, hogy támogatják a hősök emlékére rendezett 

eseményeket, de ezeknek tiszteletben kell tartani az elesettek áldozatvállalását. "A jelenlévők 

közös megegyezésre jutottak abban is, hogy minden nemzetnek, amely Úzvölgyében harcolt, 

legyen kijelölt helye, ahol a jövőben megemlékezéseket tartanak" - zárul a közlemény. 
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 „Megbocsátani tudni kell, felejteni nem szabad!” – felavatták Duray Miklós 

domborművét Martoson 
2023. július 4. – felvidek.ma  

Duray Miklós emlékének szentelték a MartFeszt nulladik napját. A három év után visszatérő 

szabadegyetem nyitónapján, a Szövetség a Közös Célokért rendes éves tanácsülésén elhangzott, 

a szervezetnek fontos célja alapítójuk és tiszteletbeli elnökük szellemi hagyatékának 

megőrzése, feldolgozása. Ezt követően pedig sor került a Duray Miklóst ábrázoló dombormű 

leleplezésére, ez az első emlékjel a Felvidéken, amellyel az itt élő magyar közösség tiszteletét 

rója le Esterházy János után a felvidéki közélet és politikum legnagyobb formátumú, 

meghatározó alakja előtt – hangzott el. Este hét órakor került sor a martosi szabadegyetem 

nyitónapján a Duray Miklóst ábrázoló dombormű ünnepi leleplezésére, melyen Szász Jenő, a 

Nemzetstratégiai Kutatóintézet elnöke mondott beszédet. Hideghéthy Andrea, a SZAKC 

ügyvezető igazgatója köszöntötte az eseményen megjelenteket és hangsúlyozta, Esterházy 

János óta Duray Miklós volt a felvidéki magyar közösség és politikai élet legnagyobb 

formátumú, meghatározó alakja, a stratégiai gondolkodás kimagasló személyisége. Mint 

mondta, életét a közösség szolgálatának szentelte: írt, tanított, rendszert váltott, az élen állt 

akkor is, amikor ez életveszélyes volt. 

         
Időszerű az újítás és az alkotópedagógia – terítéken a jövő iskolájának témája a 

31. Bolyai Nyári Akadémia szovátai szekcióján  
2023. július 4. – Krónika 

A hagyományos oktatástól a kreatív, a modern, a digitális felé való elmozdulás témájára is 

összpontosít a hétfőn kezdődött 31. Bolyai Nyári Akadémia első szovátai szekciója – közölte 

Facebook-oldalán a Romániai magyar pedagógusok Szövetsége (RMPSZ). A nyári akadémia az 

alkotópedagógia módszerei és eszközei a gyakorlatban című, szovátai szekciójának a Teleki 

Oktatási Központ és a Domokos Kázmér Óvoda, Gimnázium és Szakközépiskola ad otthont. Ez 

utóbbi intézmény az egyetlen Maros megyében, amely okos tanteremmel büszkélkedhet: ezzel 

a teremmel a képzésen résztvevő pedagógusok közelebbről is megismerkedhetnek. A képzés 

előadói az Education:Next Oktatástechnológiai Szövetség szakemberei. Az ünnepélyes 

megnyitón Bíró Zsolt, a Teleki Oktatási központ igazgatója köszöntötte a szervezőket, 

résztvevőket. Ferencz Salamon Alpár, a Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége országos 

alelnöke köszöntő beszédében feltette a kérdést, amely minden napjainkban tanító pedagógust 

foglalkoztat: milyen lesz a jövő iskolája? 

 

Megkezdődik végre a Pannónia Szálló felújítása 
2023. július 4. – maszol.ro, Krónika 

Rövidesen megkezdődik a Szatmárnémeti régi főterén található egykori Pannónia Szálló 

épületének felújítása. A város és a térség legimpozánsabb épülete 2025-ben egy minden 
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szakmai és fogyasztói igényt kielégítő, modern városi szállodaként nyithatja meg kapuit a 

nagyközönség előtt – tudatta a Maszolhoz eljuttatott közleményében a befektető vállalat. A 

szálloda az InterContinental (IHG) Hotels & Resorts neves nemzetközi lánc Hotel Indigo nevű 

márkája alatt működik majd a Hotel & More Group magyar szállodamenedzsment-társaság 

üzemeltetésében. A szecessziós palota felújítását végző vállalat szerint a fejlesztéssel 

Szatmárnémeti felkerül a nemzetközi turizmus térképére. A hányattatott sorsú épület 

megmenekülése a Közép-európai Épített Örökség Megőrző Alapítványnak köszönhető, 

mutatnak rá közleményükben a befektetők. A rendkívül leromlott állapotú műemlék épület 

2020-ban került a magyarországi alapítvány tulajdonába. A tulajdonos célja, hogy 

professzionális szakmai partnerek bevonásával új funkcióval lássa el a palotát az építészeti 

örökség megóvása szempontjából egyedülálló értékmentő fejlesztést végrehajtva, amely a 

kiemelt műemléki státusszal összefüggő hosszadalmas előkészítést és engedélyezést követően 

kezdődhet el. A Hotel Indigo-fejlesztésről a Közép-európai Épített Örökség Megőrző 

Alapítvány, az IHG Hotels & Resorts, valamint a Hotel & More Group a közelmúltban írt alá 

megállapodást. 

 

Winkler Gyula folytatja megyei elnöki megbízatását 
2023. július 4. – Nyugati Jelen 

Folytatja elnöki megbízatását Winkler Gyula az RMDSZ Hunyad megyei szervezetének élén, 

miután újabb két évre szavaztak bizalmat neki a szombati tisztújító gyűlésen résztvevő 

küldöttek. Az elnök javaslatára továbbra is Széll Lőrincz marad a Hunyad megyei szervezet 

ügyvezető elnöke. „Nehéz időszak következik, amikor mi, magyarok a dél-erdélyi szórványban 

számarányunk felett kell teljesítenünk. A nulladik prioritásunk tehát a 2024-es 

szuperválasztási év lesz. Jövőben alig nyolc hónap leforgása alatt négy választási 

megmérettetésen kell helyt állnunk. Azt már tudjuk, hogy 2024. június 9-én európai 

parlamenti választásokat szerveznek, majd ősszel egymás után következnek az önkormányzati, 

parlamenti és államelnök választások, Zárnunk kell sorainkat a szórványban, Hunyad 

megyében is, hogy jobb eredményt érjünk el, mint 2020-ban” – emelte ki Winkler Gyula a 

tisztújító gyűlésen. 

 

Kihirdette az új oktatási törvényeket az államfő 
2023. július 4. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Kihirdette kedden Klaus Iohannis államfő az új közoktatási és felsőoktatási törvényt. Az 

alkalomból a Cotroceni-palotában tartott ceremónián mintegy 120 személy vesz részt, köztük 

Nicolae Ciucă szenátusi elnök, az alkotmánybíróság elnöke, Marian Enache, több kormánytag, 

törvényhozók, elnöki tanácsadók és államtanácsosok. "Az oktatási törvények szilárd keretet 

biztosítanak egy olyan oktatási rendszer felépítéséhez, amely kiállja az idő próbáját, 

ugyanakkor a két jogszabály önmagában nem fogja megoldani a rendszer akut problémáit, csak 

akkor, ha valóban gyakorlatba ültetik őket" - mondta az államfő. Iohannis reményét fejezte ki, 

hogy a törvények ünnepélyes kihirdetésén részt vevő döntéshozók részt fognak vállalni abban, 

hogy a Képzett Románia projekt valósággá váljon. "A mi felelősségünk arra ösztönözni a 
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fiatalokat, hogy megvalósítsák a bennük rejlő lehetőségeket, és megadni a jövő nemzedékeknek 

azokat az eszközöket, amelyekre szükségük van a folyamatosan változó világban való 

boldoguláshoz. Továbbra is szilárd meggyőződésem, hogy csak minőségi oktatással építhetjük 

fel a tudásra, az innovációra és haladásra alapozó társadalmat" - mondta Iohannis. 

 

A magyar végzősök jól szerepeltek 
2023. július 4. – Nyugati Jelen 

Az érettségi vizsgákra beiratkozott 4266 Temes megyei végzős közel 80%-ának sikerült 

vizsgája. A korábbi évfolyamokból „örökölt” vizsgázók esetében csak 32,75% volt a sikeresen 

vizsgázók aránya, összesítésben az érettségizők 73,18%-a vette sikerrel az akadályt. A fentiek 

az óvások előtt közzétett részeredmények. A Bartók Béla Elméleti Líceum 33 idei végzőse közül 

28-an sikeresen vizsgáztak, így köztük 84,85%-os a sikeresen érettségizők aránya. Az előző 

évfolyamokból jelentkezett 9 érettségiző közül csak 2-nek sikerült elérni az átmenő átlagot 

(22,22%), ezért összesítésben 71,43%-os lett a sikeresen vizsgázók aránya. A legjobb 

vizsgaeredményt (9,63) egy idei végzős érte el, aki román nyelven kívül (8,55) minden 

tantárgyból 10-es osztályzatot kapott! A Gerhardinum Római Katolikus Teológiai Líceumból 

34-en érettségiztek, közülük 2-en korábbi évfolyamok végzősei. 26 diáknak sikerült az 

érettségije, ami 76,47%-os arányt jelent, közülük egy diák végzett egy korábbi évfolyammal. A 

román tagozat 27 idei végzőse közül 24-nek sikerült az érettségije, ami igen jó eredmény. A 

magyar tagozat 5 végzőse közül viszont csak egy diák tette le az érettségi vizsgát, ami több mint 

elgondolkoztató. 

 

Következetlen a romániai közoktatáspolitika, az elmúlt évek egyenetlenségeit 

tükrözik a vizsgaeredmények 
2023. július 4. – Krónika 

A romániai közoktatás elmúlt pár évében tapasztalható következetlenségeket, 

egyenetlenségeket tükrözik az érettségi és kisérettségi – vagyis képességvizsga – eredményei – 

állapította meg a Krónika megkeresésére Ferencz Salamon Alpár oktatásszakértő. A Romániai 

Magyar Pedagógusok Szövetségének (RMPSZ) országos alelnöke úgy véli, mindaddig gyengék 

lesznek a magyar végzősöknek román nyelvből és irodalomból elért eredményei, amíg az új 

oktatási törvénnyel, az új nemzeti alaptanterv mentén írt tananyagokkal és új tankönyvekkel a 

rendszer teljes mértékben rá nem fókuszál arra, hogy idegen nyelvként oktassák a románt a 

kisebbségi gyerekeknek. Az érettségi kapcsán fenntartja, hogy különálló tanulmányi vonalakat 

kell felépíteni ama gyerekek számára, akik elméleti síkon szeretnének tanulni, illetve azoknak, 

akik inkább a technikai vonalat választják. 
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A SZAKC méltó módon kívánja őrizni Duray Miklós szellemi hagyatékát 
2023. július 4. – felvidek.ma  

Hagyományosan a Martosi Rendezvényligetben tartotta a Szövetség a Közös Célokért (SZAKC) 

éves tanácsülését ma, melyen a társulás tagszervezeteinek vezetői mellett jelen voltak az 

elnökség tagjai: Gubík László elnök, Hideghéthy Andrea ügyvezető igazgató, Losonszky Margit 

gazdasági igazgató. Az ülésen elhangzott, a szervezetnek fontos célja alapítójuk és tiszteletbeli 

elnökük szellemi hagyatékának megőrzése, feldolgozása. Gubík László, a SZAKC elnöke, aki 

egyben a martosi székhelyű Esterházy Akadémia alapító igazgatója, házigazdaként köszöntötte 

a 28 fősre bővült tagszervezetek képviselőit, akik egy perces néma felállással tisztelegtek a 

tavaly decemberben elhunyt Duray Miklós tiszteletbeli elnökének emléke előtt. Külön 

köszöntötte Szakács Pannit, az Esterházy János Társulás az Emberi és Keresztény Értékekért 

új elnökét, illetve a szervezet alelnökét, Bálint Zoltánt. Ezt követően Hideghéthy Andrea 

ügyvezető igazgató számolt be a SZAKC 2023. évi tevékenységéről első napirendi pontként. 

Elmondta, a 2023-as év a gondoskodó nemzet tematikus éve és programjaik a kitűzött 

nemzetpolitikai célokkal összhangban a nemzetről való gondoskodás erősítését segítik a 

Felvidéken élő magyar közösségben. 

 

Több mint 200 cserkésszel startoltak el a cserkészszövetség vezetőképző táborai 
2023. július 4. – ma7.sk  

A Szlovákiai Magyar Cserkészszövetség július 3-13. között valósítja meg éves vezetőképző 

táborait. A táborokban résztvevő több mint 200 cserkész idén szinte az iskolapadból csöppen 

bele a cserkésznyár kellős közepébe. A Palást melletti Olvár-völgy hétfő délben telt meg fejlődni 

vágyó cserkészekkel, a szervezők és a táborok ellátását végző Segítő Tábor tagjai már a hétvégét 

is a helyszínen töltötték. Idén a Szlovákiai Magyar Cserkészszövetség VI. Szövetségi 

Nagytábora miatt, rendhagyó módon a nyári vakáció első napjaiban kezdődnek a cserkészek 

vezetőképző táborai. A szervezet három képzést hirdetett meg tagjai számára (segédőrsvezető, 

cserkész- és kiscserkész-őrsvezető képzés), valamint egy alapképzést a cserkészet iránt 

érdeklődő felnőttek számára. A legfiatalabbak számára meghirdetett képzés a segédőrsvezető-

képző tábor, ahol 13 éves koruktól vehetnek részt a gyerekek. Ez a vezetővé válás első lépcsője, 

a jelöltek itt az őrsvezető segítőjévé válnak. A cserkésztudás – mint például tűzrakás, csomózás 

– gyakorlása mellett már betekintést kapnak a cserkészmódszertan alapjaiba is. 

 

„Nem sokaság, hanem lélek s szabad nép tesz csuda dolgokat” 
2023. július 4. – ma7.sk  

A Hegysúri Kis-Duna Pikniket hagyományteremtés céljával indították annak idején a szervezők 

elsősorban a hegysúriak számára, ám a rendezvény mára a szenci régió egyik számontartott 

nyári fesztiváljává nőtte ki magát. Idén már ötödik alkalommal szervezte meg a Csemadok helyi 

alapszervezete június 24-én a Kis-Duna bal partján fekvő településen az immár 

hagyományosnak mondható Kis-Duna Pikniket.  Bár a szervezők aggódtak, hogy a hirtelen 

elromlott idő miatt az eső elmoshatja a rendezvényt, az időjárás most is a kegyeibe fogadta a 

hegysúriakat, így a közönség zavartalanul élvezhette az iskola mögötti Vigadóban a piknik ez 
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évi gazdag programját. A Csemadok-alapszervezet 2017-ben alakult új vezetősége elhatározta, 

hogy alulról építkezve, apró terepmunkával igyekeznek összekovácsolni a Pozsony árnyékában 

fekvő településen a megmaradt maroknyi magyarságot, és szerencsére a csapatuk azóta is egyre 

bővül. 

 

Világválságban az oktatás, a Felvidéki Fejlesztő is megoldásokat keres és kínál a 

problémára  
2023. július 4. – ma7.sk  

2022 januárjában kezdte meg munkáját a Közép-európai Alapítvány (CEF) pedagógiai 

munkaközössége, amely Felvidéki Fejlesztő címmel a formatív értékelést ismertető képzést 

szervezett és valósított meg a Dunaszerdahelyi, a Komáromi, a Szenci és Pozsonyi járás 

középiskolai tanárainak. A Kiss Beáta és Menyhárt József által életre hívott civil 

kezdeményezés egy pedagógusoknak szóló, tantermi stratégiák népszerűsítésével foglalkozó 

fejlesztőprogram, módszertani megerősítő stratégia.  A megkezdett munkát a II. CEF – 

Felvidéki Fejlesztő pedagógiai szimpózium megszervezésével folytatták, melyre a nyári szünet 

első munkanapján, a Vámbéry Ármin Magyar Tannyelvű Gimnáziumban, Dunaszerdahelyen 

került sor.  A hallgatóság gyakorló gimnáziumi és szakközépiskolai tanárokból állt, illetve 

meghívást kaptak a város iskolái, valamint a Felvidék nyugati részén található középiskoláknak 

a vezetői is.  

Menyhárt József, a szervezők egyike elmondta, hogy a mostani szimpózium szervezésénél azt 

tartották szem előtt, hogy az érdeklődő tanároknak mindenképpen pluszt hozhassanak a tanári 

gyakorlatukba. E szerint választották az előadókat és a témákat is, hogy rámutassanak, a 21. 

századi oktatásban milyen lehetőségek vannak még kiaknázatlanul.  

   
Szabadka díszpolgárának javasolták Aleksandar Vučićot 
2023. július 4. – PannonRTV, Vajma.info 

A subotica.com hírportál azt írja, a javaslatról a szabadkai Városi Képviselő-testület csütörtöki 

ülésén dönt majd. Az elismerésre a szerb elnököt Stevan Bakić polgármester javasolta, 

indoklásában pedig azt írta, hogy az elnök hozzájárult a város hírnevének öregbítéséhez 

külföldön és belföldön is egyaránt. Az elismerést a város napján, szeptember elsején adják át. 

 

Szabadkai és palicsi fejlesztésekről az SZMR reggeli műsorában 
2023. július 4. – PannonRTV 

Már nem a kínai partner, hanem egy másik kivitelező építi Szabadkán a vasúti felüljárót és 

végzi el később a többi munkálatot is – mondta Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke a Szabadkai Magyar Rádió Napindítójában. Azt reméli, hogy az ütemtervet ezután 

tartani tudják, és év végéig újra lehetséges lesz a vasúti felüljáró alatti közúti közlekedés a város 

e frekventált helyén. Pásztor arról is beszélt, mikorra készül el a palicsi sétány, mikorra újítják 

fel a Víztornyot és mikor nyílhat meg az akvapark. Szabadkán, a felüljáró átépítése nem csak 
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https://ma7.sk/video/kommentar-nelkul/vilagvalsagban-az-oktatas-a-felvideki-fejleszto-megoldasokat-keres-es-kinal
https://ma7.sk/video/kommentar-nelkul/vilagvalsagban-az-oktatas-a-felvideki-fejleszto-megoldasokat-keres-es-kinal
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/szabadka-diszpolgaranak-javasoltak-aleksandar-vucicot
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/szabadkai-es-palicsi-fejlesztesekrol-az-szmr-reggeli-musoraban
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vasúti fejlesztést jelent, hanem közúti modernizációt, valamint a távfűtő rendszer 

fővezetékének cseréjét is, vagyis igen összetett munka - nyilatkozta az SZMR reggeli 

műsorában Pásztor István. A VMSZ elnöke úgy tudja, a munkálatok kivitelezője változott. 

 

Holnap kezdődik a XX. Vajdasági Szabadegyetem Kishegyesen 
2023. július 4. – PannonRTV 

Az előadások témái a sport, a testi-lelki egészség és a környezetvédelem köré összpontosulnak. 

Szó lesz egyebek mellett a fiatal és tehetséges vajdasági sportolók felkarolásáról, a 

hulladékkezelés lehetőségeiről, a Z generáció jellemzőiről, a HPV elleni oltásról és a Tinder 

párkereső oldalról is. A nemzetpolitikai kerekasztal résztvevői a délvidéki sportfejlesztésekről, 

a környezetvédelmi projektekről, gazdasági és demográfiai kérdésekről beszélgetnek. Az 

előadások és panelek mellett műhelymunkákat tartanak, este pedig koncertek, valamint 

táncház is szórakoztatja a jelenlévőket. A szabadegyetem több előadását és beszélgetését a 

Pannon RTV teljes terjedelemben rögzíti, majd július 6-a és 17-e között sugározza a fél 6-os 

Híradókat követően. 

 

Kovács Elvira: Az EU nem tanúsít megértést Szerbia iránt, amiért az ország nem 

vezet be szankciókat Oroszországgal szemben 
2023. július 4. – Vajma.info 

Kovács Elvira, a szerb parlament európai integrációs bizottságának elnöke kijelentette: európai 

részről nincs megértés azzal kapcsolatban, miért nem vezet be Szerbia szankciókat 

Oroszországgal szemben, ugyanakkor figyelmen kívül hagyják, hogy az ország továbbra is 

nagymértékben az orosz gáztól függ. „Megpróbáljuk a parlamenti diplomáciával 

megmagyarázni, miért nem vezetett be Szerbia szankciókat Oroszországgal szemben”, emelte 

ki Kovács, a parlamenti közlemény szerint. A Liliane Tanguy és Pierre-Henri Dumont francia 

parlamenti képviselőkkel tartott találkozóján Kovács rámutatott: az Európai Bizottság 

másodszor is javasolja a 3. tárgyalási klaszter megnyitását, de egyes EU-tagok úgy vélik, erre 

addig nem fog sor kerülni, amíg Szerbia nem hangolja össze külpolitikáját az európaival. 

„Tisztában vagyunk Európa jelenlegi geopolitikai helyzetével, az ukrajnai háború 

körülményeivel, de megpróbáljuk az EU fókuszát visszahelyezni a Nyugat-Balkánra”, mondta 

Kovács. Úgy értékelte, hogy az európai integráció folyamata kétirányú, dinamikája pedig nem 

csak Szerbiától, hanem az EU-tól is függ, majd kiemelte, hogy az EU gyakran nem tanúsít 

megértést Szerbia álláspontja iránt, „ezért olyan fontos a befolyásos uniós országok, mint 

amilyen Franciaország, támogatása”. 

 

Határozatlan időre felfüggesztették a Szeged-Röszke vasútvonal felújítási 

munkálatait 
2023. július 4. – Vajma.info 

Június 30-tól határozatlan időre felfüggesztette a kivitelező a Szeged–Röszke vasútvonal 

felújítási munkálatait, írja a Szabad Európára hivatkozva több magyarországi portál. 
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Információk szerint „a kivitelezés során felmerült műszaki és technikai problémák” miatt kell 

abbahagyni a munkát. A kivitelező cég az alvállalkozókat levélben arra utasította, hogy tegyék 

meg július 3-án 24.00 óráig „a szükséges állagmegóvó, vagyonvédelmi, valamint 

balesetvédelmi és biztonságtechnikai intézkedéseket”, ezt követően pedig teljesen vonuljanak 

le a munkaterületről. A Szabad Európa azt írja, hogy ha a korábbi esetekhez hasonlóan az 

intézkedés mögött a MÁV minőségi kifogásai állnak, akkor a munka felfüggesztése 

nyomásgyakorlás is lehet a vasúttársaság felé, hiszen máskor is volt már gond a kivitelező 

munkájával. Egyébként 2021 októbere óta zajlik a Szeged–Röszke vasútvonal felújítása, a 

korszerűsítés után elvileg jelentősen csökkenne a menetidő, a mostani 60 helyett 80–120 

kilométeres óránkénti sebességgel is haladhatnak majd a vonatok. 

 

Templombúcsú 
2023. július 4. – Magyarszo.rs 

Június 29-én, csütörtökön délelőtt, Szent Péter és Szent Pál apostolok napjára emlékezve, 

templombúcsút tartottak Kisoroszon. A reggel 10 órakor kezdődő szentmisét ft. Csipak Csaba 

magyarcsernyei, ft. Masa Tamás tordai, ft. Koncz Tibor csókai, ft. Erős Mihály törökkanizsai, 

valamint ft. Hajdu Sándor padéi plebános mutatták be. Az érdeklődőket egész napos, az egész 

utcát betöltő kirakodóvásár várta. 

       
ORFK: Mintegy tizenegyezren érkeztek Ukrajnából kedden 

2023. július 5. – MTI, hirado.hu 

Az ukrán-magyar határszakaszon 6629-en léptek be Magyarországra kedden, a román-magyar 

határszakaszon belépők közül pedig 4181-en nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából érkeztek – 

közölte az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) szerdán. A beléptetettek közül a rendőrség 

87 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító igazolást, amely harminc napig 

érvényes. Nekik ez idő alatt kell felkeresniük az Országos Idegenrendészeti Főigazgatóság 

tartózkodási helyük szerint illetékes hivatalát a végleges okmányok beszerzéséért – jelezték. 

 

Néptáncoktatás indult Gáton 
2023. július 4. – karpat.in.ua 

Péter Csaba megyei képviselő kezdeményezésére alakult meg a Kárpát Ház Civil Szervezet, 

amely közreműködésével és a magyar kormány támogatásával az elmúlt években több községi 

kultúrház újult meg. A szervezetnek van egy másik, már öt éve működő néptáncoktatási 

programja, amely most Gáton is beindult. A néptánccsoport beindításának az ötlete Heé 

Arnoldtól, a Beregszászi Kistérség képviselőjétől származik. Elmondta, hogy miután nemrég 

sikerült felújítani a kultúrház tetőszerkezetét alkalmassá vált rendezvények lebonyolítására és 

ezt ki is szerették volna használni. 
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A beregszászi színház 30 éves múltját bemutató kiállítás nyílt Kisvárdán 
2023. július 4. – karpataljalap.net 

Megalakulásának 30. évfordulóját méltatja a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház. A 

jubileum alkalmából Kisvárdán fotókiállítás nyílt, amely bemutatja a beregszászi színtársulat 

legszebb pillanatait A beregszászi színház három évtizedes működésének köszönhetően 

Kárpátalján kiformálódott egy színházkedvelő közönség, megteremtődött a magyar színházi 

kultúra, illetve a színház iránti igény. A színészek már több mint 20 ország közönsége előtt 

léptek fel és vitték hírét a kárpátaljai magyarságnak arról, hogy a nehéz körülmények között 

nemcsak élni, de fejlődni is képesek. A beregszászi színházban a háborús viszonyok ellenére is 

folyamatosan zajlik az alkotó munka. Az elmúlt időszakban több nagyszínpados darabot is 

sikerült bemutatniuk. 

 

Horváth Anna alkotóhetet szervezett a KMNE 
2023. július 4. – karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Közel ötven fiatal vett részt a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete (KMNE) által 

szervezett Horváth Anna napközis alkotóhét alkalmával. Az esemény során a fiatalok 

kipróbálhatták a viaszkarcolást, gyurmázást, korongozást és a festészetben is elmélyülhettek. 

Tarpai József, a KMNE elnöke, az alkotóhét megálmodója elmondta: „Horváth Annát 

elsősorban keramikusként tartják számon, azonban a kisplasztika, a festészet és a grafika terén 

is jelentőset alkotott. A hét folyamán a táborba érkező diákok kiváló mentorok segítségével  

kipróbálhatták magukat ezen tevékenységek valamelyikében. Az elnök elmondta, hogy céljuk, 

hogy a kivételes tehetségű művésznő szellemi öröksége a beregszászi fiatalokban ‒ akik 

érdeklődnek a képzőművészet iránt ‒ tovább éljen.” 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. július 4. – Kossuth Rádió 

 

Hargita megyének 13 magyarországi testvérmegyéje van, a legrégebbi kapcsolatot Somogy 

vármegyével ápolja. A napokban Somogyország képviselői tettek látogatást Székelyföldre, hogy 

számba vegyék az eredményeket és a lehetőségeket. Az összeállításban elsőként Bíró Norbertet, 

Somogy Vármegye közgyűlésének elnökét halljuk. 
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Magyar Józsefet, Magyarország új belgrádi nagykövetét fogadta hétfőn Szabadkán Pásztor 

Bálint, a városi közgyűlés elnöke. A hivatalos látogatáson elsősorban gazdasági és művelődési 

kérdésekről volt szó. 

 

Miközben a demokráciákban az az irány, hogy a választási küszöböket leszállítsák, 

Romániában ezt éppen ellenkező irányban képzelik el néhányan. A múlt héten már mi is 

beszámoltunk arról, hogy a román kormánypártok egyes képviselői törvénymódosító 

kezdeményezéssel álltak elő, amely szerint a jelenlegi 5-ről 7 százalékra emelnék a parlamenti 

bejutási küszöböt. Az elmúlt hetek bebizonyították, hogy a román politikában az adott szó nem 

mindig szent, ezért nem árt óvatosnak lennie a magyar érdekképviseletnek – mondja Faragó 

Péter parlamenti képviselő, az RMDSZ Arad megyei szervezetének elnöke. 

 

20 évvel ezelőtt kezdődött el a képzés a nagyváradi Partiumi Keresztény Egyetem 

Képzőművészet-grafika szakán. Ez a szak azóta is töretlen népszerűségnek örvend. Erdélyből, 

Partiumból, sőt, Magyarországról is számos diák jelentkezik a magyar nyelvű képzésre. A 

végzősök többsége sikeresen kamatoztatja tudását reklámügynökségeknél logo- és 

arculattervezőként csakúgy, mint könyvgrafikusként, illusztrátorként, vagy honlap 

tervezőként, hogy csak néhányat említsünk a lehetséges karrierlehetőségek közül.  

 

A magyar kormány támogatásával 2019-ben indult útjára a Kárpátaljai Kultúrkaraván. Azóta 

a program részeként számos magyarországi, színvonalas előadást láthatott a kárpátaljai 

közönség. A szervezők legutóbb Wolf Kati énekesnőt hívták meg egy kárpátaljai körútra 

 

Szabadkán minden évben díjazzák azokat a 40 évnél fiatalabb alkotókat és tudósokat, akik 

kiemelkedő tevékenységükkel gazdagítják a város és az ország szellemi értékeit. Az idei három 

díjazott között két magyar fiatal volt.  

 

Júliusban ismét megszervezik a Kalotaszegi Magyar Napokat Bánffyhunyadon.  Kalotaszeg 

legnagyobb, immár ötödik rendezvénysorozatára családi programokkal, 

gyermekfoglalkozásokkal, illetve könyvbemutatókkal, kiállításokkal és persze koncertekkel is 

várják a résztvevőket. Ezen belül operett előadással és a Bikini együttes fellépésével is 

készülnek a szervezők. A programsorozat legkülönlegesebb pillanata mégis a népviseletes 

felvonulás, amikor minden évben több száz kalotaszegi lakos képviseli települését azzal, hogy 

magára ölti hagyományos, népi ruháit. 


